
Znáte přece štědrost našeho Pána Ježíše Krista: byl bohatý, ale pro vás se stal chudým, 

abyste vy jeho chudobou zbohatli. 2 Korintským 8,9  

Lidové pojetí Vánoc v naší společnosti mluví o „Ježíškovi“ docela dost. A také od něj cosi 

očekává: „Těšíš se na Ježíška? Co Ti přinesl?“ Pohříchu jsou očekávání příliš pozemská. 

Málokdo očekává duchovní obohacení.  A tak „Ježíšek“ s dary, které přinesl, také i odchází. 

Před několika dny se objevil na internetu zajímavý rozhovor s ekonomem Tomášem 

Sedláčkem, který na otázku po vánočních dárcích pověděl toto: „Vánoce patří k takovým 

těžko pochopitelným anomáliím, dar je něco, co ekonomie neumí standardně vysvětlit. Proč si 

třeba lidi neprohodí peníze, nebo se nedohodnou? Ekonom by řekl, hele, kup si něco, sám 

nejlíp víš, co chceš. Proč podstupovat riziko, že vám někdo koupí něco, co se vám nebude 

líbit?“ Pán Ježíš toto riziko podstoupil. Přinesl nám nebeský dar, který bychom si sami 

nevybrali, ale potřebujeme jej – bohatství Boží lásky. Na nás je bohatství tohoto daru 

objevovat, těšit se z něho a žít z něho. Chudobou Pána Ježíše Krista, který se stal člověkem, 

aby na sebe vzal naše hříchy, jsme duchovně bohatými. 

Musíme se znovu a znovu učit uvědomovat si toto bohatství a radovat se z něj. Někdy nám 

(křesťanům) v tom brání blahobyt, který zastíní duchovní bohatství, jindy je to zase naopak 

chudoba anebo osamocenost. Vnější romantická atmosféra Vánoc tady dělá medvědí službu. 

Lidé (i křesťané) se na Vánoce netěší a touží po tom, aby byly brzo za nimi. A tak si znovu 

připomeňme jádro vánočního evangelia o tom, že díky Pánu Ježíši Kristu jsme bohatými. 

„Znáte přece štědrost našeho Pána Ježíše Krista: byl bohatý, ale pro vás se stal chudým, 

abyste vy jeho chudobou zbohatli.“ Radujme se! 
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